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Research on development strategy of industrial culture and tourism based on
communication theory Take Hengyang city as an example

Hu Ying!, Wang Luning!, Zou Kaili2
(1. School of Language and Literature, University of South China, Hengyang, Hunan 421001; 2. Hengyang Jianxiang
Culture and Tourism Industry Co., Ltd., Hengyang, Hunan 421001)

Abstract: With continuous technological advancements and rapid socio-economic development, industrial cultural
tourism has gained increasing prominence in modern societies worldwide. Its research and practical applications have
played a vital role in driving economic growth. Taking Hengyang City as an example, the city boasts abundant industrial
resources. In recent years, four industrial heritage sites—Ergqi Factory, Yanfeng Liquor Cellar Complex with Traditional
Brewing Area, Jianxiang Diesel Engine Plant, and Hengzhou Kiln Site—have been effectively transformed into cultural
tourism assets through five approaches: educational outreach, immersive experiences, spatial revitalization, industry
synergy, and digital dissemination. However, challenges remain including data transparency gaps and insufficient
refinement of visitor targeting strategies. Issues such as superficial experience programs and insufficient regional
collaboration have constrained the development of Hengyang's industrial tourism. This paper analyzes solutions from a
semiotic value perspective within communication theory, aiming to promote the growth of Hengyang's industrial tourism
and drive the sustainable advancement of national industrial cultural tourism.

Keywords:industrial cultural tourism; industrial tourism in Hengyang city; communication theory perspective
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	二七二厂依托铀水冶纯化生产线打造“8+1”文化工程（8个主题广场+1个爱国主义教育馆），系统展示核工
	二七二厂通过安全玻璃廊道展示铀纯化设备（氢氟化反应器、冷凝器），并运用VR技术模拟“氟化制铀”工艺；
	建湘改造了32栋历史建筑（含4栋省级文保），保留红砖瓦房、苏式厂房结构，植入现代玻璃幕墙与艺术装置，
	与文旅文创联动—引入酱酒交易中心、建湘大食堂、工业风咖啡馆等，开发“衡阳造”文创产品（如机床模型、齿
	除建湘街区有阶段性客流数据外，其他遗产点缺乏年度统计。而建湘的统计数据也只有游客数量，没有公开的营收
	以衡阳市目前的“当家”工业遗址来看，除建湘街区的客流覆盖面较广，涉及各个年龄段和海内外游客，其他工业
	从现有的工业文旅产品的体验项目来看，大部分以“橱窗式观光讲解+特产销售”模式为主，即使采用了AR/V
	已有的工业遗产之间联动不足，已入选名录的工业遗产与其他工业园区联动不足。不仅现有的“军工”“瓷艺”“

